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Saksbehandler: Wenche Olden Moen 
 
Utredning skolekretsgrenser Vallersund oppvekstsenter  
 
 
Sakens bakgrunn og innhold: 
 
Rådmannen er bedt om å komme med en utredning av skolekretsgrenser Vallersund 
oppvekstsenter av Formannskapet. Hovedutvalget for helse og oppvekst har tatt opp dette 
spørsmålet flere ganger. 
 
Lovmessig regulering av behandling av skole- og barnehagestruktur:  
 
Utdanningsdirektoratet påpeker i rundskriv Udir-2-2012 følgende om saksbehandlingen i 
saker om skolekretsgrenser: 

Spørsmål om skolestruktur og eventuelle kretsgrenser for skoler vil i stor grad berøre 
foreldre og nærmiljø. Skolens samarbeidsutvalg, alternativt foreldrerådet, bør derfor få 
anledning til å uttale seg når det gjelder vedtak om skolestruktur. 

Andre som bør få anledning til å uttale seg i slike saker kan være: 

 fagforeningene for de ansatte ved skolen, grendelag og andre grupper og organisasjoner 
som kan ha interesse i saken 

 andre brukere av skolen som vil bli påvirket av en nedleggelse 
 andre brukerorganer ved skolene, for eksempel skolemiljøutvalg og elevråd 
 samarbeidsutvalg eller foreldreråd ved andre skoler som berøres 

Øvrig avtale- og lovverk om medbestemmelse avtalt mellom partene forutsettes fulgt opp. 
Hvis endring av skolestruktur medfører endringer i skyssbehov, bør også fylkeskommunen få 
anledning til å uttale seg i saken. 

Det finnes ikke lov- og forskriftsbestemte regler for hvor lang fristen for å uttale seg skal 
være i saker om skolestruktur. Den enkelte som skal uttale seg må imidlertid få tilstrekkelig 
tid til å forberede sin uttalelse. Justis- og beredskapsdepartementet har utarbeidet 
retningslinjer for forskriftsarbeid i kommunene. Retningslinjene er av 30. januar 2002 og 
ligger på Justis- og beredskapsdepartementets nettside. Kommunene anbefales her å benytte 
to måneders høringsfrist. Utdanningsdirektoratet anbefaler at det sees hen til disse 
retningslinjene også når lokale forslag om endring av skolestruktur skal utarbeides. 

 
Hele Rundskriv Udir-2-2012 finner du her:  

https://www.udir.no/regelverkstolkninger/opplaring/Narskole-og-skolekretsgrenser/Udir-2-2012---Behandlingen-av-saker-om-skolenedleggelser-og-kretsgrenser/
http://www.regjeringen.no/nb/dep/jd/dok/lover_regler/retningslinjer/2002/forskriftsarbeid-for-kommuner.html?id=278722
http://www.regjeringen.no/nb/dep/jd/dok/lover_regler/retningslinjer/2002/forskriftsarbeid-for-kommuner.html?id=278722


 https://www.udir.no/regelverkstolkninger/opplaring/Narskole-og-skolekretsgrenser/Udir-2-
2012---Behandlingen-av-saker-om-skolenedleggelser-og-kretsgrenser/ 
 
Vallersund oppvekstsenter har i dag ekstra kapasitet for flere elever, og med en trangbodd 
skole i Botngård er det naturlig å se på om elever fra opptaksområdet til Botngård skole kan 
flyttes til Vallersund Oppvekstsenter.  
 
Høsten 2019 er det 61 elever som skal begynne på Vallersund Oppvekstsenter. Skolen har 
større kapasitet selv om deler av «skoledelen» brukes av Sandnes barnehage.  
Skolen bør kunne ha rundt 100 elever på 1. – 7.trinn.  
 
 
 
 
Trinn høsten 
2019 7 6 5 4 3 2 1         
Fødselsår 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 
VOS i dag 11 8 6 9 9 9 9 9 14 10 6 
Til Oksvoll 2 5 2 3 2 2 2 1 1 2 1 
Til Karlestrand 5 3 2 5 6 6 4 5 6 6 4 
 
 
Vallersund 
oppvekstsenter 
totalt elevtall           
Skoleår 2019/20 2020/21 2021/22 2022/23 2023/24 
Som i dag 61 59 65 69 66 
Til Oksvoll 79 76 78 82 77 
Til Karlestrand 110 107 112 120 114 
 
 
I tabellene over så er det tatt med at grensa flyttes til krysset for Mølnargården (til 
Karlestrand) eller til Oksvoll (til fotballbanen). 
 
 
Vurdering: 
 
Vallersund oppvekstsenter har en kapasitet på ca. 100 elever. Skolen var opprinnelig bygd for 
flere, men deler av bygningsmassen er tatt i bruk som barnehage. Tabellene over viser at det 
er plass ved Vallersund oppvekstsenter til å flytte opptaksgrensa t.o.m. fotballbanen på 
Oksvoll. Ved å flytte opptaksgrensa til Mølnargårdskrysset er det høyst usikkert om 
Vallersund Oppvekstsenter vil ha tilstrekkelig kapasitet til å ta imot alle elevene. Dette 
forutsetter at arealene som i dag brukes til barnehagedrift fortsatt må brukes til dette. 
 
Oppsummering: 
Det er mulig å flytte skolekretsgrensen mellom Vallersund Oppvekstsenter og Botngård skole 
slik at kapasiteten på Vallersund utnyttes bedre. Hvis en grensejustering skal gjennomføres 
bør skolekretsgrensen legges slik at tilgjengelig kapasitet på Vallersund Oppvekstsenter 
utnyttes bedre uten at skolen blir for full. Her må man også vurdere kapasiteten på 
barnehagen.  
 

https://www.udir.no/regelverkstolkninger/opplaring/Narskole-og-skolekretsgrenser/Udir-2-2012---Behandlingen-av-saker-om-skolenedleggelser-og-kretsgrenser/
https://www.udir.no/regelverkstolkninger/opplaring/Narskole-og-skolekretsgrenser/Udir-2-2012---Behandlingen-av-saker-om-skolenedleggelser-og-kretsgrenser/


Det er viktig at man også vurdere hvilken innvirkning en skolekretsjustering vil ha for 
skoleskyss og praktiske forhold for skole, barn og foreldre, samt deltakelse i ulike andre 
samfunns- og fritidsaktiviteter.  
Her må man også ha med seg at skolekretsgrenser er et tema som utredes i «Nye Ørland 
kommune». Grensen kan legges der kommunestyret ønsker, men bør ikke endres ofte. Det er 
viktig at grensejusteringer oppfattes som naturlige og forutsigbare av de som er skolenes 
brukere (elever og foreldre). 
Begrepet nærskole slik loven bruker det er ikke direkte koblet til den geografisk nærmeste 
skolen, men ett områdes definerte nærskole.  
Det viktig at alle berørte parter sikres god informasjon og anledning til å bli hørt. 
  
Rådmannens innstilling: 
Saken legges fram uten innstilling. 
 


